

**Trip to the 1st. Graduation in Kaliningrad**  
**Ausflug zur 1. Graduation in Kaliningrad**  
*Traudel Walz, Deutsch Russische Square Dance Freunde*

If you would like to join in the first square dance graduation in Kaliningrad, you can make a trip by plane via Riga, by train from Berlin, by bus or by your own car.

Kaliningrad is a modern nice town and there is a lovely landscape with endless blue fields of wild lupines in summer, breathtaking beaches, where you can find amber on the shore... And you can visit the well-known seaside resorts from the former times Cranz and Rauschen. Sure, you will make a sight seeing tour in the town and visit the "Koenigsberger Dom", the museum of old Koenigsberg and see the former town gates. You will enjoy the mid-summer folk festival in the garden of "German Russian House", where in beautiful costumes all ethnic groups will perform on stage their special music and dances on Saturday, 23<sup>rd</sup> of June in 2012.

There are about 30 people in Kaliningrad, who are fond of square dancing, looking forward to their graduation on Sunday, 24<sup>th</sup> of June 2012. For training the mainstream program Caller Lothar Weidich will offer a workshop to the students in Kaliningrad in March 2012.

The dancers would be happy, of course, if some square dance friends would be ready to visit this very first square dance event in the Russian enclave. They are not far away from Germany (Berlin 600 km) but they are enclosed in the Kaliningrader territory.

You will need a visa, but it's no problem to get it. Hope to meet you in a square at "Happy Cats" in Kaliningrad!

Traudel

PS: If you live in Southern Germany and if you are interested please call Eberhard 0049 7941-605138. A bus to Kaliningrad will start in 74613 Oehringen on Thursday, 21<sup>st</sup> of June 2012 (return June 27<sup>th</sup>).

Wenn Du bei der ersten Graduation in Kaliningrad dabei sein möchtest, kannst Du einen Ausflug mit dem Flieger über Riga, mit dem Zug von Berlin, mit dem Bus oder mit dem eigenen Auto machen. Kaliningrad ist eine moderne Stadt mit wunderschöner Landschaft, mit endlos blauen wilden Lupinenfeldern, mit atemberaubenden Stränden, wo Du Bernstein finden kannst. Du kannst die bekannten Seebäder aus einstiger Zeit Cranz und Rauschen besuchen. Sicher wirst Du eine Stadtbesichtigung unternehmen, den Königsberger Dom besuchen und die ehemaligen Stadttore sehen. Du wirst am Samstag, 23. Juni 2012 das Mittsommer-Folk Festival im Garten des „Deutsch-Russischen Haus“ genießen, wo alle ethnischen Volksgruppen in herrlichen Kostümen ihre Musik und ihre Tänze auf der Bühne zeigen.

Etwa 30 Leute in Kaliningrad sind begeistert vom Square Dance und freuen sich auf ihre Graduation am Sonntag, 24. Juni 2012. Im März 2012 wird Lothar Weidich zur Übung für die Students in Kaliningrad einen Mainstream Workshop anbieten.

Die Tänzer wären natürlich glücklich, wenn Square Dance Freunde bereit wären, dieses allererste Square Dance Ereignis in der Russischen Enklave zu besuchen. Sie sind nicht weit entfernt von Deutschland (Berlin 600 km), aber sie sind eingeschlossen im Kaliningrader Gebiet.

Du brauchst ein Visum, aber das ist kein Problem. Hoffe, Dich in einem Square bei den „Happy Cats“ in Kaliningrad zu treffen!  
 Traudel

PS: Wenn Du in Süddeutschland wohnst und Interesse hast, ruf Eberhard an 0049 7941-605138. Am 21. Juni 2012 wird ab 74613 Öhringen ein Bus nach Kaliningrad fahren (Rückkehr am 27. Juni).